
PROTOKÓŁ Nr XIX/16
z XIX posiedzenia Rady Gminy Mielnik

w dniu 18 listopada 2016 roku.

Sesja Rady Gminy Mielnik rozpoczęła się w Gminnym Ośrodku Kultury, Sportu i Rekreacji
w Mielniku o godz. 900, zakończyła się o godz. 1120

Lista radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Do punktu 1.

Otwarcia  XIX  sesji  Rady  Gminy  Mielnik  dokonał  Przewodniczący  Rady  Pan
Krzysztof Nikitorowicz.
Pan Przewodniczący powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, że na ustawowy
skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 15 radnych.

Na protokolanta obrad Pan Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską.

Do punktu 2.

Pan Wójt zgłosił wniosek o wycofanie z porządku obrad punktu 11 –  podjęcie uchwały w
sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych. 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, przyjęła wniosek Pana Wójta w
sprawie wycofania z porządku obrad punktu - podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek
podatku od środków transportowych. 

Ustalony porządek obrad brzmi następująco:
1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji.
4. Informacja Wójta o pracy między sesjami.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Mielnik na rok 2016.
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  taryfy  cenowej  za  zbiorowe

odprowadzanie ścieków na terenie gminy Mielnik.
8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  „Programu  usuwania  azbestu  i  wyrobów

zawierających azbest z terenu gminy Mielnik na lata 2016-2032”.
9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów będącej

podstawą do ustalenia wysokości  podatku rolnego na rok podatkowy 2017.
10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.
11. Podjęcie  uchwały  w sprawie  przyjęcia  programu „Aktywności  lokalnej  dla  gminy

Mielnik na lata 2016-2020”.
12. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Gminnej Strategii Integracji i

Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Mielnik na lata 2012-2020.
13. Ocena działań promocyjnych i kształtowanie wizerunku gminy.
14. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych.
15. Informacja  Komisji  Rewizyjnej  z  przeprowadzonej  kontroli  w  Zespole  Szkół  w

Mielniku oraz z kontroli skarg i wniosków wniesionych przez mieszkańców gminy w
2015 r.
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16. Informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych złożonych Przewodniczącemu
Rady Gminy i Wójtowi Gminy w 2016 roku.

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
18. Wolne wnioski.
19. Zakończenie obrad.

Do punktu 3.

Pan  Przewodniczący  poinformował,  że  protokoły  z  XVII  i  XVIII  sesji  Rady Gminy są
wyłożone  na  sali  obrad  i  jeżeli  do  końca  sesji  nie  zostaną  zgłoszone  do nich  uwagi  lub
poprawki, zostaną przyjęte w takiej formie, w jakiej je sporządzono.

Do punktu 4.

Pan Wójt przedstawił informację o pracy między sesjami:

1) Przygotowany  został  projekt  budżetu  na  rok  2017,  zarządzenie  w  tej  sprawie
podpisane zostało w terminie.  Pan Wójt  będzie wnioskował o uchwalenie budżetu
jeszcze w tym roku. W projekcie ujęte są te dochody budżetu, których jesteśmy pewni.
W budżecie skupiliśmy się na zapewnieniu wydatków stałych, tj utrzymaniu gminy i
jej jednostek i wskazujemy na najważniejsze inwestycje, jakie chcielibyśmy wykonać.
Przy takiej  konstrukcji  budetu  jest  pewność,  że  nie  będziemy musieli  zwiękaszać
wydatków na bieżące potrzeby gminy a wszystkie  wolne środki  w roku będziemy
przeznaczać na kolejne roboty w inwestycjach. W projekcie budżetu nie ujęto prac na
drogach powiatowych, ponieważ nie osiągnęlismy jeszcze w tej sprawie porozumienia
z powiatem. Ustalony został  termin spotkania z  dyrektorem Powiatowego Zarządu
Dróg. 

2) Wspólnota  Gruntowa Mielnika  widząc  potrzebę  niektorych  remontów i  inwestycji
przekazała 15 tys.zł.  na wykonanie zjazdu z ulicy Brzeskiej  do Bugu, przy starym
promie. Będzie to wspólne zadanie z gminą.

3) Pan  Wójt  poinformował  o  obchodach  Święta  Niepodległosci  w  Mielniku.  W
uroczystości  wzięło  udział  wielu  mieszkańców  Mielnika,  funkcjonariusze  straży
granicznej , straży pożarnej i młodzież szkolna, która prygotowała część artystyczną
obchodów. Pan Wójt podziękował im za to.

4) Jutro  o  godz.15:00  rozpoczyna  się  w  GOKSiR  przegląd  pieśni  religijnych
„Cecyliada”. W imieniu organizatorów Pan Wójt zaprosił do udziału w tej imptezie.

5) W gminie  mieliśmy  wizytę  mera  Wysokiego  wraz  z  delegacją  (7  osob).  Wizyta
dotyczyła wspólnych działań z dofinansowania Polska – Białoruś - Ukraina. Mamy
zamiar  wspólnie  z  Bialorusią  zrealizować  projekt  transgraniczny,  w  naszym
przypadku dotyczyłoby to Góry Zamkowej i części rynku, w przypadku Białorusi –
parku  księżnej  Anny  Jabłonowskiej.  Uczestniczyliśmy  na  pierwszym  szkoleniu
dotyczącym tego projektu, oficyjalnym językiem tego działania jest język angielski. W
związku z tym  projektem w zmianach budżetowych zapisaliśmy pierwsze środki jakie
musimy ponieść na to działanie. Zlecimy firmie zewnętrznej opracowanie wstępnych
dokumentów,  które  złożymy do  Sekretariatu  Unii  Europejskiej  aby oceniono  nasz
pomysł. Ocena ma nastąpić do końca maja przyszłego roku i ewentualnie zostaniemy
zaproszeni  do  dalszych  rozmów.  Projekt,  od  momentu  podpisania  umowy  do
zakończenia,  może trwać nie więcej  jak 24 miesiące,  wartość projektu ma być nie
mniejsza niż 100 tys.€ i nie większa niż 2,5 mln.€.
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6) Informację  na  temat  II  etapu  solarów  przedstawił  Pan  Tomasz  Gorochowicz  –
Kierownik Referatu Infrastruktury i Rozwoju UG Mielnik.
Rozpoczyna się nowa edycja programu, polegającego na montażu instalacji solarnych.
Do  pozyskania  są  pieniądze  poprzez  Lokalną  Grupę  Działania  „Tygiel  Doliny  
Bugu”.W ramach tego projektu beneficjentami będą gminy zrzeszone w LGD, jest to 9
gmin z naszego powiatu. Gminy z terenu województwa mazowieckiego nie będą brały
udziału w projekcie. Projekt ten będzie się trochę różnił od poprzednich projektów  
związanych  z  solarami.  Jest  określona  pula  pieniędzy  na  ten  cel,  gmina  ma  
ograniczone  środki  i  w  związku  z  tym  będzie  ograniczona  liczba  instalacji  do  
wykonania.  Przewidujemy,  że  będzie  nas  stać  na  okolo  80  instalacji  solarnych,  
odpłatność uczestnika projektu (mieszkańca) nie powinna być wyższa niż 2 tys.zł Nie 
przewidujemy  różnicowania  zestawów,  wszystkie  zestawy  chcemy  zrobić  
dwupanelowe,  co  pozwoli  na  zainstalowanie  ich  u  większej  liczby mieszkańców.  
Różnica obecnego projektu w stosunku do poprzedniego polega na tym, że obecny  
program zawiera część społeczną. W pierwszej kolejności skierowany jest do osób  
korzystających lub mogących skorzystać z pomocy społecznej lub do osób należących 
do tzw. grupy defaworyzowanej tj. poniżej 30 roku życia, powyżej 50 roku życia,  
osób bezrobotnych, zagrożonych wykluczeniem lub ubóstwem. Dotyczy to nie tylko  
wnioskodawców ale wszystkich osób wchodzących w skład gospodarstwa domowego.
Mamy złożonych kilkadziesiąt ankiet, ankiety te są ważne, należy je tylko uzupełnić o 
oświadczenie  dotyczące  sfery  społecznej.  Nowe  osoby,  które  chcą  przystąpić  do  
projektu,  muszą  złożyć  ankietę  uczestnika  projektu  i  oświaczenie.  Informacje dla  
mieszkańców  dotyczące  tego  projektu  są  rozwieszane  na  tablicach  ogłoszeń  we  
wszystkich sołectwach, ulotki można również wziąć u sołtysów. Ankiety należy złożyc
do końca listopada br.
Pan Wójt dodał, że instalacje dwupanelowe będą instalowane nie tylko w naszej, ale 
również w gminie Siemiatycze, Nurzec Stacja,  w mieście Siemiatycze.  Większość  
wójtów i burmistrzów wyszło z takiego samego założenia jak my, że ograniczenie  
liczby paneli do dwóch spowoduje zainstalowanie ich u większej ilości osób.

7) W Tyglu Doliny Bugu odbyło się spotkanie na temat  przedsiębiorczości,  było ono
może niezbyt  dobrze  rozpropagowane i  dlatego  wystąpiliśmy do władz  Tygla  aby
takie szkolenie raz jeszcze przeprowadzić.

8) Zamierzenia  tegorocznego  budżetu  są  realizowane,  w  Urzędzie  Gminy  trwa
przebudowa  pomieszczeń,  w  Maćkowiczach  i  Niemirowie  remontowane  są  drogi,
rozpoczęto prace przy szkole w Tokarach.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację Wójta Gminy o jego pracy między
sesjami.

Do punktu 5.

Interpelacja Nr 16/16 Pana Sławomira Leoniuka
Załatanie dziur na drodze Adamowo-Mielnik.

(w zał. na str.................prot.)

Interpelacja Nr 17/16 Pana Lucjana Kożuchowskiego
Biorąc  pod  uwagę  że  mamy  już  21  wiek  a  w  nowej  sali  posiedzeń  rady gminy  będzie
zainstalowany rzutnik?, aby poprawić jakość pracy rady gminy, proponuję by idąc z duchem
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czasu  wyposażyć  radę  gminy w skromne  tablety  co  zmobilizuje  do  aktywniejszej  pracy,
usprawni ją umożliwiając prezentację na wizji i fonii tematów którymi powinniśmy się zająć.
Biorąc pod uwagę skromny budżet naszej Gminy, proponuję aby na ten cel użyć pieniędzy
które  rada  gminy,  dzięki  naszemu  Przewodniczącemu  zaoszczędziła  odejmując  se  od  ust
uszczuplając swą dietę o 20%.
Reasumując:  budżet  gminy  nic  nie  traci,  od  Wójta  otrzymamy  świąteczny  prezent,  a
mieszkańcy sprawniej działająca Radę Gminy.

(w zał. na str.................prot.)

Zapytanie Pana Piotra Szpakowskiego
Jaka byłaby możliwość odkrzaczenia drogi na Końskie Góry? Chodzi o odcinek leśny drogi –
odkrzaczenie poboczy i wycięcie gałęzi nad drogą.

Zapytanie Pana Pawła Grzegorza Pury
1) Czy jest realne opracowanie planu zagospodarowania przestrzennego gminy Mielnik?
2) Prośba aby przy okazji remontu drogi w Maćkowiczach usunąć dziury na drodze.

Zapytanie Pana Mateusza Bukrewicza
1) Na  parkingu  przy  cerkwi  (ul.Brzeska)  zostały  dwie  wysepki  po  słupach

energetycznych.  Dobrze  by  było  poszerzyć  parking  i  na  tych  wysepkach  zrobić
miejsca do parkowania.

2) Należy ujednolicić tabliczki z nazwami ulic i znakami w Mielniku. Niejednokrotnie
jest  tak, że tabliczka jest nowa a znak jest stary, zardzewiały.

3) Gmina  wydzierżawiła  grunty  (jak  się  jedzie  na  prom,  po  prawej  stronie)  firmie
wypasajacej  owce.  Skoszona trawa na tym terenie została  wyrzucona pod Bug,  w
krzaki.  Jeśli  woda  w  rzece  się  podniesie  i  zaleje  ten  teren,  to  dojdzie  do
znieczyszczenia rzeki.

Zapytanie Pana Sławomira Leoniuka
Zwrócił  się  do  dyrektora  ZGK  o  oczyszczenie  w  Mętnej  jezdni  z  zalegającej  przy
krawężnikach ziemi.

Do punktu 6.

Pan Wójt omówil zmiany jakie nastapiły w projekcie uchwały od czasu posiedzenia komisji
rady.

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  9  listopada  2016r.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Mielnik na rok 2016.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr
XIX/101/2016 w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2016.

(w zał. na str..............prot.)
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Do punktu 7.

Pan Wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy cenowej za zbiorowe
odprowadzanie ścieków na terenie gminy Mielnik.
Wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy ceny ścieków w 2017r., cena ta pozostaje bez zmian w
stosunku do roku bieżącego.

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  9  listopada  2016r.  pozytywnie
zaopiniowały  projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  taryfy  cenowej  za  zbiorowe
odprowadzanie ścieków na terenie gminy Mielnik.

Rada  Gminy  jednogłosnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr
XIX/102/16 w sprawie zatwierdzenia taryfy cenowej za zbiorowe odprowadzanie ścieków na
terenie gminy Mielnik.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 8.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu usuwania
azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Mielnik na lata 2016-2032”.
Poinformował,  że  program  składa  się  z  9  działów,  jest  w  nim  opisana  sytacja  gminy,
znaczenie azbestu dla środowiska i  mieszkańców, sposób postępowania z tym materiałem
oraz koszty jakie są do poniesienia w ramach tego programu do 2032 roku. Gminny program
usuwania azbestu został sporządzony na podstawie krajowego programu, w ktorym założono,
że  do  2032r.  wszelkie  pokrycia  związane  z  eternitem  mają  być  wyeliminowane  ze
środowiska.  Jest  to  bardzo  kosztowny program,  wyliczono  że  będzie  kosztował  ponad  6
mln.zł.

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  9  listopada  2016r.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu usuwania azbestu i wyrobów
zawierających azbest z terenu gminy Mielnik na lata 2016-2032”.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr
XIX/103/16 w sprawie  przyjęcia  „Programu usuwania azbestu i  wyrobów zawierających
azbest z terenu gminy Mielnik na lata 2016-2032”.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 9.

Pan Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta za okres
11 kwartałów będącej podstawą do ustalenia wysokości  podatku rolnego na rok podatkowy
2017.
Poinformował,  że  na  posiedzenie  komisji  przedstawił  projekt  uchwały z  kwotą  40  zł.  za
kwinal, jednak po dyskusji i sprzeciwie radnych co do tej kwoty zaproponował kwotę 35 zł.
za kwintal. Z taką kwotą przedstawia dzisiaj projekt uchwały.

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  9  listopada  2016r.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów
będącej podstawą do ustalenia wysokości  podatku rolnego na rok podatkowy 2017. 
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Przyjęto kwotę 35 zł. za kwintal.
Rada Gminy 11 głosami za, przy 3 głosach wstrzymujących się i 1 głosie sprzeciwu

podjęła uchwałę nr XIX/104/16 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów
będącej podstawą do ustalenia wysokości  podatku rolnego na rok podatkowy 2017.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 10.

Pan Wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od
nieruchomości. Stawki podatku w 2017r. pozostają na dotychczasowym poziomie.

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  9  listopada  2016r.  pozytywnie
zaopiniowały  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od
nieruchomości.

Rada Gminy 14 głosami za,  przy 1 głosie wstrzymującym się,  podjęła uchwałę nr
XIX/105/16 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 11.

Pani  Kierownik  GOPS przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  programu
„Aktywności lokalnej dla gminy Mielnik na lata 2016-2020”.

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  9  listopada  2016r.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwaływ sprawie przyjęcia programu „Aktywności lokalnej dla gminy
Mielnik na lata 2016-2020”.

Rada  Gminy  jednogłosnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr
XIX/106/16 w sprawie przyjęcia programu „Aktywności lokalnej dla gminy Mielnik na lata
2016-2020”.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 12.

Pani  Kierownik GOPS przedstawiła  projekt  uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w
Gminnej Strategii Integracji  i  Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Mielnik na
lata 2012-2020.

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  9  listopada  2016r.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwaływ sprawie wprowadzenia zmian w Gminnej Strategii Integracji
i Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Mielnik na lata 2012-2020.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęłą  uchwałę  nr
XIX/107/16 w sprawie wprowadzenia zmian w Gminnej Strategii Integracji i Rozwiązywania
Problemów Społecznych Gminy Mielnik na lata 2012-2020.

(w zał. na str..............prot.)

/po przerwie/
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Do punktu 13.

Rada Gminy przyjęła  do wiadomości  informacje  na temat  działań  promocyjnych i
kształtowanie wizerunku gminy.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 14.

Pani Dyrektora Zespołu Szkół w Mielniku przedstawiła informację o stanie realizacji zadań
oświatowych.

Rada  Gminy  przyjęła  do  wiadomości  informację  o  stanie  realizacji  zadań
oświatowych.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 15.

Pan  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej poinformował,  że  nie  przedstawi  wyników
kontroli  w Zespole Szkół  w Mielniku, ponieważ kontrola  nie  została  jeszcze zakończona.
Informacja o przeprowadzonej kontroli zostanie przedstawiona na następnej sesji.

Rada  Gminy  przyjęła  do  wiadomości  informację  z  kontroli  skarg  i  wniosków
wniesionych przez mieszkańców gminy w 2015 r. 

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 16.

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy radni spełnili ustawowy obowiązek  i
w terminie złożyli oświadczenia majątkowe.
Naczelnik Urzędu Skarbowego w Siemiatyczach nie stwierdził formalnych nieprawidlowości
w złożonych oświadczeniach.  Oświadczenia radnych są dostępne na stronach BIP Urzędu
Gminy Mielnik.

Pan Wójt poinformował, że zobowiązani pracownicy Urzędu Gminy i kierownicy jednostek
oświadczenia majątkowe złożyli w terminie. Naczelnik Urzędu Skarbowego w Siemiatyczach
nie miał uwag do złożonych oświadczeń.
Uchybienia  w  oświadczeniach  majątkowych  Wójta  i  Przewodniczącego  Rady  stwierdził
Wojewoda  Podlaski.  Pan  Wójt  przedstawił  radnym  uwagi  Wojewody  do  oświadczeń
majątkowych.

Do punktu 17.

Pan Wójt przedstawił radnym informację o podmiotach na terenie Gminy Mielnik, w których
jest wykonywana kara ograniczenia wolności oraz prace społecznie użyteczne i opinię w tej
sprawie Prezesa Sądu Rejonowego w Bielsku Podlaskim.
Na podstawie par.3 ust.2 rozporządzenia Ministra Sprawiedliwości z dnia 1 czerwca 2016r. w
sprawie  podmiotów,  w  których  wykonywana  jest  kara  ograniczenia  wolności  oraz  prace
społecznie użyteczne (Dz.U.98.634)  w Gminie Mielnik wyznaczonym podmiotem w którym
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wykonywana jest  kara ograniczenia wolności oraz prace społecznie użyteczne jest  Zakład
Gospodarki Komunalnej w Mielniku ul. Popław 8.
W  dniu  11  października  2016r.  wpłynęła  opinia  Prezesa  Sądu  Rejonowego  w  Bielsku
Podlaskim dotycząca potrzeb Sądu w zakresie wykonywania pracy przez skazanych. 
W  2017r.  Sąd  Rejonowy  przewiduje  następujące  potrzeby  dotyczące  kary  ograniczenia
wolności i pracy społecznie użytecznej w Gminie Mielnik: 

• przewidywana liczba skierowań skazanych -15
• przewidywana liczba miesięcy pracy w przeliczeniu na jednego skazanego -5
• przewidywana liczba godzin pracy jednego skazanego w wymiarze miesięcznym-30

Łączna liczba godzin pracy w przeliczeniu na jednego skazanego -150

Do punktu 18.

Odpowiedź na interpelację nr 16/16 Pana Sławomira Leoniuka 
Interpelacja zostanie przekazana do Powiatowego Zarządu Dróg w Siemiatyczach. Droga na
pewno jest  zła,  podobnie jest  na innych odcinkach dróg powiatowych (Tokary-Wilanowo,
Mielnik-Radziwiłłówka,  Mielnik-Mętna-Adamowo,  ulica  Królewska  w  Mielniku).
Zwracaliśmy się kilkakrotnie w tej sprawie do Zarządu Powiatu a Zarząd Powiatu kpi sobie z
tego. Wszystkie te drogi (oprócz ulicy Królewskiej) zostały zbudowane przez Gminę Mielnik.
Powiat otrzymał dobre drogi i przez ostatnie dwa lata nie prowadził żadnych zadań w celu ich
poprawy.

(w zał. na str............prot.)

Odpowiedź na zapytanie Pana Piotra Szpakowskiego
Pan Wojt  stwierdził,  że  stan tej  drogi  nie  jest  tak zły,  jak się o tym mówi.   Osobowymi
samochodami  da  się  tam  przejechać,  gorzej  jak  jest  ciężki  sprzęt.  Gałęzie  należałoby
przycinać na wysokości 2-3 metrów. Zostanie to sprawdzone przez pracowników gminy, co
będziemy w stanie poprawić, to poprawimy. Nie należy jednak spodziewać się tam autostrady,
jest to tylko sześciometrowa droga. W gorszym stanie jest droga mleczna na odcinku gdzie
kończą  się  grunty  sołectwa  Osłowo  a  zaczynają  grunty  sołectwa  Moszczona  Królewska.
Bobry robią tam tamy, podrywają całą drogę i ZGK często ją naprawia.

Odpowiedź na zapytanie Pana Pawła Grzegorza Pury.
1. Jesteśmy w trakcie  uchwalania  planu  przestrzennego  zagospodarowania.  Pan  Wojt

często  przypominał  o  tym,  że  szkoda,  że  od  nas  nikt  nie  pracuje  w  Urzędzie
Marszałkowskim,  bo  może  spotkałby  nas  podobny  zapis  jak  gminę  Drohiczyn.
Drohiczyn jest wyłączony z terenów zalewowych. Nie chcą wprowadzić do naszego
plnu zapisów wyjatków o 100 metrowej odległości od brzegu rzeki. Dotyczy to oprócz
Bugu  rzeki  Mętnianki,  która  jest  na  mapie  a  w rzeczywistosci  jej  nie  ma  i  rzeki
Moszczonki.

2. Pan Wojt zapewnił, że przejedzie się drogą i sprawdzi dziury. Dzisiaj rozpoczęły się
prace na drodze  w Maćkowiczach i  być  może w trakcie  tych  prac dziury zostaną
załatane.

Odpowiedź na zapytanie Pana Mateusza Bukrewicza
1. Nie ma potrzeby aby były wysepki na parkingu przy cerkwi, przy ulicy Brzeskiej. Pan

Wójt poinformuje o tej sprawie Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg.
2. Przejrzymy tablice  z  nazwami  ulic  Są  to  nieduże  koszty  a  poprawiają  wizerunek



9

naszej gminy. Do przyszłego sezonu zostanie to zrobione.
Pan  Dyrektor  Szeweluk  poinformował,  że  jesteśmy  w  trakcie  ujednolicania  tych
tabliczek, część została już wymieniona, pozostałe zostaną również zmienione.

3. Zwrócimy uwagę dzierżawcy gruntów Stowarzyszeniu „Mokradła” na  konieczność
usunięcia  skoszonej  trawy.  Jeśli  się  nie  dostosują  do  tego,  trzeba  będzie  podjąć
odpowiednie kroki.

Odpowiedź na zapytanie Pana Sławomira Leoniuka
Pan Wójt stwierdzil, że mieszkańcy gminy z reguły pilnują porządku przy swoich posesjach,
piasek jest uprzatnięty a trawa w pasie zieleni skoszona. Zdarzają się jednak puste posesje i
tam jest gorzej, bo nie ma komu sprzątać. Czasami jednak ludzie nie kwapią się do sprzątania
i czekają, że ktoś ich w tym wyręczy. Nie może jednak być tak, że jedni sami sprzątają a
drugich ma w tym wyręczać gmina. Budującym przykładem jest  Mielnik, gdzie sołtys tej
miejscowości  wprowadził  konkurs  na  najpiękniejszą  posesję.  Warto  jest  nagradzać  osoby
dbające o porządek.

Odpowiedź na interpelację Nr 17/16 Pana Lucjana Kożuchowskiego
Pan Wójt poinformował, że w tegorocznym budżecie gminy nie ma środków przewidzianych
na zakup tabletów. Można pomyśleć o tym w przyszłorocznym budżecie, radni będą mieli
okazję wypowiedzieć się na ten temat na posiedzeniach komisji w grudniu br.

Do punktu 18.

Pan Przewodniczący Rady odczytał pismo (wniosek) od mieszkańca Mielnika Pana S       ,
dotyczący uwzględnienia w założeniach rozwoju Mielnika i Gminy Mielnik między innymi
natępujących inwestycji: 

• odbudowa starorzecza od olszyny na Przedmieściu do Zagórza i dalej do ujścia rzeki
Bug,

• usunięcie zadrzewień i zarośli znad brzegu rzeki Bug,
• urządzenie ścieżki spacerowej wzdłuz starorzecza – bulwaru nadrzecznego,
• usunięcie na całym odcinku, od pierwszej góry przy oczyszczalni ścieków, wszelkich

zarośli  i  drzew  z  wyjątkiem  największych  sosen  i  jałowców  oraz
wysokokolumnowych i rzadko występujących krzewów, aby stworzyć w ten sposób
widok gór i umożliwić wzrost roślin kesrotermicznych,

• utworzyć kąpielisko na Bugu,
• wykonać w Głogach kilka odkrywek kredy i urządzić minimuzeum kopalni kredy z

dawnych lat,
• budowa kanału Bug – Muchawiec – Prypeć - Morze Czarne.

Pan Przewodniczący stwierdził, że niektóre ze zgłoszonych spraw są realizowane, może nieco
w innym kształcie, niektóre zaś są niemożliwe do realizacji jak ta dotycząca budowy kanału.

Pan Kazimierz Tobota
1. Czy po ustawieniu nowych słupówWójt myślał o zakupie obejm na flagi?
2. Co będzie ze zniszczonym przez Skanską odcinkiem ulicy Duboisa i i z ulicą Białą?

Pan Wójt Gminy
Niedawno oddaliśmy do użytku oświetlenie uliczne i dlatego w tym roku nie było jeszcze
uchwytów na nowych słupach. Na najbliższe święta 1-3 maja będziemy mieli rozwiazanie w
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tej sprawie.
Ulicę  Duboisa  zrobilibyśmy,  gdyby  zakończona  była  sprawa  wodociągu.  Ponieważ
ubiegalismy się o pozyskanie środków na trzeci etap kanalizacji, musieliśmy się wstrzymać z
pracami na Duboisa. Kiedy będziemy wiedzieli w jaki sposób przekładać wodociąg, ulica ta
jako jedna z pierwszych zostanie zrobiona. Jest tam przewidziana kostka polbrukowa, łatwo
rozbieralna.  Pan  Wojt  uważa,  że  ulica  Duboisa  jest  jednym z  ważniejszych  odcinków w
Mielniku – z jednej strony platforma widokowa nad kopalnią kredy, z drugiej strony Góra
Uszesna.
Na  ulicę  Białą  mamy  projekt  i  pozwolenie  ale  zarówno  poprzedniemu  Wójtowi  jak  i
obecnemu  nie  udało  się  pozyskać  środków  z  tzw.schetynówek.  Ulica  częściowo  jest  na
bieżąco naprawiana, jeśli pojawią się możliwości zdobycia funduszy, ulica zostanie zrobiona.

Pan Sławomir Leoniuk zwrócił  się do Dyrektora ZGK o wybranie w Mętnej ziemi przy
krawężnikach.

Pan Dyrektor ZGK zapewnił, że pomoże to zrobić.

Pan Jerzy Weremjewicz poinformował, że przychodzą do niego jako radnego mieszkańcy
Osłowa i proszą o uprzątnięcie ulicy przy ich posesji. Do niektórych z nich przyjeżdżają z
wizytą dzieci i nie kwapią się tego zrobić. Trzeba w jakiś sposób zobowiązać mieszkańców
aby sprzątali przy swoich posesjach.

Pani Zofia Sobota – sołtys sołectwa Wajków
Pani sołtys zwróciła się o podjecie działań w sprawie naprawy drogi powiatowej Mielnik-
Wajków,  która  jest  w  fatalnym  stanie  i  załatanie  potężnej  dziury  przy  posesji  Pana
K                .

Pan Franciszek Chruświcki – sołtys sołctwa Tokary
1. W Tokarach wykarczowano działkę komunalną (droga), trzeba byłoby teraz usunąć

odrastajace pędy, bo za rok lub dwa zarośnie z powrotem.
2. Czy byloby możliwe ułożenie w Tokarach zjazdów z kostki? Takie zjazdy zrobiono w

Wilanowie i wygląda to bardzo ładnie. 
3. Pan sołtys poinformował, że policzył ilość dziur na drodze z Tokar do Wilanowa, jest

ich 1283.
4. Pan  soltys  we  wrzesniu  br.  zgłaszał  potrzebę  pomalowania  grila,  do  tej  pory  nie

zostało to zrobione.
5. Chodnik w Tokarach został źle zrobiony, zapada się.

Pan Wójt Gminy
1. Pan Wójt stwierdził, że droga nie jest zbyt uczęszczana, skoro rosną na niej pędy.
2. Sprawa dziur na drodze jest dobrze znana, ciagle mówimy i piszemy w tej sprawie,

Starostwo lekceważy ten problem.
3. Zjazdy do posesji można było zrobić w trakcie wykonywania inwestycji powiatowej.

W Wilanowie  robią  zjazdy na  drodze  gminnej  z  zadania  funduszu sołeckiego.  Na
drodze  powiatowej  nie  można  wykonywać  prac  finansowwanych  z  funduszu
sołeckiego.

4. Pan  Wójt  zapewnił,  że  poinformuje  Dyrektora  PZD  o  uszkodzonym  chodniku  w
Wilanowie, przyjedzie wraz z nim do Wilanowa aby go obejrzeć.
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5. Gril  w Tokarach powinien  być  pomalowany we własnym zakresie.  Pan Wójt  sam
weźmie udział w malowaniu. Trudno jest w każdej, nawet najdrobniejszej sprawie,
wyręczać się Zakładem Gospodarki Komunalnej.

Pan Mikołaj Strapko – sołtys sołectwa Radziwiłłówka
Zgłosił  sprawę uprzątnięcia  kamieni  z  drogi  prowadzącej  w stronę  Grabarki  i  ustawienie
znaku drogowego na rozjeździe, przy skręcie na Grabarkę.
Pan sołtys poruszył również kwestię braku zasięgu internetu w świetlicy wiejskiej  i braku
zasięgu sieci komórkowej.

Pan  Dyrektor ZGK zapewnił,  że  kamienie  częściowo zostały  uprzatnięte,  pozostałe  też
zostaną zabrane. Poinformował, że droga na Glinkę jest wycięta i przygotowana do destruktu.

Pan Tomasz Gorochowicz poinformował,  że  pismo w sprawie  ustawienia  znaku zostało
przesłane do Starostwa Powiatowego. My nie możemy sami ustawić znaku, bo to nie jest
nasza droga.

Pan Kamil Patryk Zalewski
Poinformował, że z opowiadań swojego ojca wie, że w gminie była planowana melioracja,
przyjechały nawet  do  Tokar   maszyny z  Żerczyc.  Obecnie  podnosimy rolnikom podatki,
porównujemy je do podatków w innych gminach, które mają do tego warunki aby je płacić w
wyższych  kwotach.  Zapytał  o  możliwości  stworzenia  warunków  do  rozwoju  rolnikom  i
przedsiębiorcom.

Pan Wójt Gminy
Stwierdził, że nieprawdą jest że rolnikom podnosimy podatki, dokonaliśmy obniżenia ceny
żyta o ponad 12 zł. na jednym kwintalu. W naszej gminie rolnicy płacą niewielki podatek
rolny i są zwolnieni przez radę gminy z podatku od nieruchomosci. Sąsiednia gminą, która ma
meliorację,  nie wykonala jej  sama, było to  w czasach PRL, Wójt był  wtedy młody,  dużo
młodszy niż dzisiaj Pan radny. Sąsiednia gmina nie obniżała podatków rolnikom, nie obniża i
według zapewnień obecnego wójta nie obniży w przyszłości.  Co do melioracji,  to  jest  to
zadanie marszałka województwa, który otrzymuje na ten cel pieniądze z budżetu państwa.
Środki na meliorację są znikome, państwo nie idzie w tym kierunku. Na zmeliorowanie 540
ha, - wykonanie dróg, rowów i drenaży potrzebne są olbrzymie środki.

Do punku 19.

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  XIX  sesji  Rady  Gminy  Pan  Przewodniczący
Rady podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej obrady.

Protokołowała:

Elżbieta Szymańska

  Przewodniczący Rady

                                    Krzysztof Nikitorowicz


